
Zápis z 1. jednání komise životního prostředí ze dne 01.02.2023 

Přítomni: Ing. Martin Štifter, Radim Špaček, Jiří Hašek, Marcela Šášinková, Tomáš Zděblo, Josef 

Votava,  

Omluveni: Jarmila Rysplerová, Michal Hošek, Aleš Jeřábek. 

Neomluven: 

Tajemník KŽP: Ing. Pavel Flener  

Hosté: Mgr. Zuzana Šrůmová, Doc. Ing. Matouš Jebavý, Ph.D., Martin Veselý, Tereza Kněžourková 

Zahájení jednání: 18:05 

Konec jednání: 20:45 

 

 

 

 

 

1. Informace o vývozu septiků 

Paní Mgr. Šrůmová informovala členy komise životního prostředí o situaci kolem 

vývozů septiků v lokalitách, kde prozatím nebyla zavedena kanalizace. Komise 

životního prostředí doporučuje radě města, aby byly zajištěny finance na 

zhotovení kanalizace v ulicích Bělina a Riegrova. Dále paní Mgr. Zuzana Šrůmová 

informovala KŽP o jednáních o úpravě koncesní smlouvy se společností SčVK. KŽP 

byla seznámena s problematickými lokalitami ohledně kanalizace. Jedná se o ul. 

U Zastávky a Potoky. V ulici Potoky je nutné zjistit technické možnosti pro 

odkanalizování výše uvedené lokality.  

2. Schůzka s památkáři 

Mgr. Zuzana Šrůmová informovala o schůzce s Kateřinou Tomkovou z 

Archeologického ústavu a A. Rudlem z Národního památkového ústavu 

v lokalitách Levý Hradec a Řivnáč. Na Levém Hradci byly řešeny chystané dosadby 

ovocných stromů v ovocném sadu, případné prosvětlení porostu poblíž 

kolumbária a omezení vjezdu aut na luční plochy, Na Řivnáči a Koláčově se 

památkáři seznámili s postupem obnovy krajinotvorných prvků (luk, prosvětlení 

sadů, obnova historické stezky s výsadbou aleje). Všem, kdo se na péči podílí, 

vyjádřili velikou pochvalu. 

3. Městský mobiliář a péče o zeleň 

Komise životního prostředí byla informována o schůzce s městským architektem 

ohledně městského mobiliáře a snaze o sjednocení městského mobiliáře. 

Vybrané typové návrhy budou představeny KŽP k připomínkování. KŽP byla 

seznámena s arboristickými pracemi v lokalitě Svojsíkovy sady a v oblasti 

Koláčova.  Dále paní Mgr. Zuzana Šrůmová informovala o jednání se společností 

PUDIS a.s. ohledně kácení při realizaci nového průtahu městem.  

 

Adopce zeleně. Členové KŽP byli před schůzkou elektronicky seznámeni s 

návrhem pravidel adopce městské zeleně, připravených na základě podnětu R. 

Špačka vzneseného na předchozí schůzi KŽP. Shodli se na nutnosti důkladné 

debaty nad připraveným materiálem a s ohledem na omezený čas se dohodli na 

tom, že tomuto tématu se bude KŽP věnovat do hloubky na své příští schůzce.  

4. Koncepční plánování krajiny a městské zeleně  



● Hlavním bodem schůze bylo představení koncepčně-plánovacích dokumentů pro 

sídelní zeleň a volnou krajinu, tedy Studie sídelní zeleně a Generelu krajiny. 

Prezentovali je Doc. Ing. Jebavý Ph.D. z České zemědělské univerzity v Praze se 

sociologem Martinem Veselým. 

Po krátkém představení koncepcí architektury zeleně ve světě a vlastních 

projektů (Riegrovy sady Praha 2, Slatiňany) Ing. Jebavý vysvětlil potřebu a smysl 

tohoto druhu plánování, možnou podobu dokumentů, jejich obsah a záběr i 

nároky (finanční a jiné) na jejich tvorbu. Dále seznámil přítomné s různými druhy 

dokumentů pro systematickou práci se zelení ve městě: pasportem zeleně, 

plánem a manuálem péče o zeleň a generelem krajiny. A jejich důležitostí pro 

tvorbu zeleně i následnou péči. Ing. Jebavý doporučuje vytvořit analýzu ohledně 

koncepce zeleně.  Komise životního prostředí se usnesla na doporučení radě 

města pověřit úředníka města prověřením dotačních možností v oblasti 

financování projektové dokumentace sídelní zeleně a tvorby krajiny a 

pořízením výše zmíněných koncepčních dokumentů. Na výše uvedené téma 

proběhla poměrné živá diskuze. V debatě nad možnou podobou těchto 

dokumentů vhodnou pro město Roztoky budeme dále debatovat na příští KŽP. 

● Mgr. Zuzana Šrůmová si dala za úkol prověřit možnosti převzetí hotového 

“Městského standardu pro plánování, výsadbu a péči o uliční stromořadí” města 

Prahy (IPR) z hlediska použitelnosti v podmínkách našeho města a z hlediska 

možnosti jeho získání 

● Ing. Štifter navrhuje, aby rada města při projednávání regulačních plánů vzala 

závazně v úvahu rozvoj zeleně v intravilánu města. Komise životního prostředí se 

usnesla na tom, aby změny regulačních plánů (aktuálně Horní Žalov) byla mimo 

jiné projednána prostřednictvím komise životního prostředí. 

 

 

Přijatá usnesení: 

 

1/2023: 

Komise životního prostředí podporuje odkanalizování ulic Bělina a Riegrova a 

doporučuje radě města, aby byly zajištěny finance na prověření technických a 

ekonomických možností čištění odpadních vod v ulici Potoky, U zastávky a dalších 

těžko odkanalizovatelných lokalit.  

2/2023: 

Komise životního prostředí se usnesla na doporučení radě města pověřit úředníka 

města prověřením dotačních možností v oblasti financování projektové 

dokumentace sídelní zeleně a tvorby krajiny a pořízením výše zmíněných 

koncepčních dokumentů. 

3/2023 

Komise životního prostředí se usnesla na tom, aby změny regulačních plánů, 

aktuálně Horní Žalov byla mimo jiné projednána prostřednictvím komise 

životního prostředí. 



 

 

 

 

 

 

Zapsal: Ing. Pavel Flener                                         Ověřil: Tomáš Zděblo 


